
PRoToKÓł, ttr 9l2ot6
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej

w Nowym Kawęczynie odbytego w dniu 23 marca 2oL6 t.
w sali konferencyjnej Urzędu Gminy

W posiedzeniu udział wzięli:

1. Małgorzata Meszka -Przewodnicząca Rarly Gminy,
2. Włodzimięrz Ciok - Wójt Gminy,
3. Zofia Cieślak - Skarbnik Gminy,
4. Sylwia Pijanka - Sekretarz Gminy,
5. Katarzyna Sikora - Dyrektor Gminnego Zespołu ds. oświaty.

proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia Komisji.
2. stwierdzenie prawomocności obrad i przyjęcte porządku obrad.
3. Omówienie projektów uchwał.
4. Sprawy różne.
5. Zakończenieobrad.

Lista obecności stanowi załqcznik nr r do protokołu.

Nieobecni Rądni :

- Agnieszka Firmantg

Ad. 1 Otwarcie posiedzenia Komisji.
O godz. 16t5 posiedzenie otworzył Tadeusz

Komisji, który prrywitał przybyŁych czŁonków
Urzędu.

Piątkows ki- P rzew o dniczący
Komisji oraz pracowników

Ad. 2 Stwierdzenie Pfawomocności obrad i przyjęcie porządku obrad.
PrzewodniczącY Komisji stwierdził, że w posiedzeniu uczestniczy

4 członków Komisji, co stanowi quorum do podejmow ania decyzjr i decyduje o
prawomocności obrad.

NastęPnie odczYtał porządek obrad zarządził głosowanie w sprawie
Porządku obrad. Członkowie Komisji w obecności 4 radnych jednogłośnie
przyjęIi proponowany porządek obrad, który stanowi załqcznźk nr 2 do
niniejszego protokołu.

Ad. 3 Omówienie projektów uchwał.
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Omówiono projekĘ uchwał w następujących sprawach:
przvięcia Proqramu opieki nad zwierzętami bezdomnvmi oraz

2016 roku;
Program obowiązuje do końca marca. Przygotowano nowy program, który
został uzgodniony z powiatowym Lekarzem weterynarii i
stowarzyszeniami opieki nad bezdomnymi zvvierzętami oraz kołami
łowieckimi. program doĘczy głownie psów. Mamy podpisaną umowę ze
schroniskiem w Skierniewicach. W wyjątkowych sytuacjach, gdy pies jest
niebezPieczt|y, agresJrwny następuje jego odłowienie. Na d,zien dzisiejszy
mamY dwa Psy w schronisku. Ponad 600,00 zł miesięcznie płacimy za ich
utrzymanie.

iaiaca uch rawie uch nia bu
Projekt uchwały
§ 8 dodano zapis

doĘczy doprecyzowania zapisu z uchwały budzetowej. W
"na sfi nansowanie przej ściowego defi cytu budzetu''.

t na terenie Gminv N

zatwierdzeni za zbio za lew i zbio
Zarne na terenie No

Z końcem marca konczy się obowiązywanie dotychczasowych stawek za
wodę. każda komisja przygotowuje swoje stanowisko, a do uchwały
przyjmujemy średn ią ze wszystkich komisji.

Ostatnia stawka za wodę obowiązuje od 2OII roku. Jest najniższa w
całYm Powiecie. Środki z planowanej poduryżki będą przeznaczonę na zakup
nowYch wodomierzy. Koszt jednego wodomierza to ok. 45,00 zł. W niektórych
gminach do stawki za wodę doliczany jest jeszcze abonament. U nas tego
abonamentu nie ma.

w gminach powiatu skierniewickiego stawki wynoszą:
- Kowiesy -2,7O złbrutto,
- Maków 2,3O zł,
- Skierniewice 2,56 zł,
- Głuchów 2,2I zł,
- Bolimów 2,25 zł,
- Słupia 5,56 zł.

Propozycja wójta - 2,oo zł netto, czyli 2,16 brutto za Im3. Prry
tYm co Planujemy do zrobienia, to nie jest wygórowana stawka a i tat
najniŻsza W powiecie. Jeśli chodzi o stawki za ścieki nie wszystkie gminy
w powiecie mają kanaJizację. Ale dla przykładu Gmina cłuóhow 5-,4o ;ł
za I l:J3. Gmina ta nie ma własnej oczyszczalni ścieków. W uchwale mają
zapis, że do każdego me gmina dopłaca 10 zł. Daiąjednak do budori1,
swojej oczyszczalni. W Bolimowie stawka wynosi - 3,ó7 zł, w Słupi 7,5ó
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zł, natomiast u
Bolimów"

Propozycja
bezpośrednio do
beczkę"

nas 2,64 zł. Naszą Gminę można porównaó z Gmina

2,Bo zł netto, czyli 3,o2 zł. brutto za ścieki dostarczane
kanalizacji, a dowozone beczką brutto 59,72 zł za

Stanowisko komisji - nie zgłoszorro innych propozycji d,otyczących
stawek za wodę i ścieki.

Radny Grabowski - a co z amortyzacją?
WÓjt - stawka nie rnoże być zbyt wygórowana, poniewaz chodzi o

to, ŻebY ludziejak najmniej ścieków wylewali na pole i korzyst ali z tej
mozliwości, którą proponuje gmina.

w_-rrazenia zgod]r na zbJrcie nieruchomości.
Projekt uchwałY dotyczy dziaŁki w Psarach, któr a zostala podzielona ną
dwie działki w celu sprzedania jej dwóm wnioskodawcom.

ustalenia kryteriów rekrutacji do publicznych szkół podstawoĘvch i
gimnazjum. dla których organem prowadzacym jest Gmina NoĘv
Kawęcryn

Regulamin będzie miał zastosowanie w przypadku zbyt dużej
IiczbY dzięci chętnych do uczęszczania do naszych szkół. U nas nie ma
tego rodzaju problemu. Będziemy chcieli przyjąć ws?ystkich chętnych
Przedszkolaków. Jeśli będzie problem z sześciolatkami to temat
utworzenia jednego oddzialu w gminie będ,zie ana7izowany na
posiedzeniu komisji.

dy na wvodreb e fund soł w 2OI7 ro
Do końca marca br. jest termin na podjęcie uchwały dotyc zącej funduszu
sołeckiego w roku 2oI7 . przygotowany jest projekt o nie wyrażeniu zgodyna wYodrębnienie funduszu sołeckiego. Od,czytano prognozowane
wartości funduszu dla poszczególnych sołectw, gdyby został
wYodrębnionY. WstęPne wyliczenie funduszu stan owi załqcznik nr 3 do
niniej szego protokołu.

Ad. 4 §prawy tóżne.
PrzewodniczącY odczytał odpowied ż na wniosek Radnego Grabowskiego
dotYczącY gosPodarowania środkami publicznymi w zakresie wypłacania
WYnagrodzenia dla dYrektorów szkół z tytułu realizacji d,orłżnych
zastęPstw. W/w Pismo stanowi załqcznźk nr 4 d,o niniejszego protokołu.
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przewod niczący przekazal członkom komisji kopię o d,czytanego pisma.

Radny Grabowski - wiem od
piśmie. Nie ma jednak odniesienia
prawnego obowiryującego w gminie.

dawna o tym, co jest napisane w
do regulaminu, najniższego aktu

z przepisami to nie ma tu
dodatkowych pytan ani

Dyrektor GZDSO regulamin tylko uściśla zapis.

Stanowisko komisji - jeśli jest zgodne
problemu. Członkowie Komisji nie mieli
zastrzeżen do przedstawionych informacji.

Dyrektor GzDso dodała, że wcześniej zapisy w regulaminie były
bardziej szczegółowe, ale Łódzki IJrząd, Wojewódzki miał do nich
zastrzeŻenia. WÓjt - Podejmowanie uchwał nadzoruje Łód,zki lJrząd
wojewód zki w Łodzi. Regulamin faktyc znie był bardziej szczegółowy.

Radny Grabowski - realizacja zastępstw powinna mieć
tylko w sytuacjach wyjątkowych.

Dyrektor GZDSO - jest to sytuacja łvyjątkowa.

mleJSce

propozycJIRadny Grabowski - a jeśli jest nau czycie|, a nie ma
zastępstwa, to co?

wójt - jest to nadinterpretacja, bo nie ma sygnałów, ze takie
sYtuacje miałY miejsce. Praca dyrektora nie jest łatwa_ Współpracuje z
dzieĆmi, rodzicami i nauc zycielami. Opanowanie tak różnych stanowiskjest niezmiernie trudne. W przypadku kształtowania się więk szej 1iczby
zastępstw, to o tym fakcie jest informowany wójt. panie Dyrektor
czasami zastęPuj ą rra:uczyciela na nauc zaniu indywidualnym i d,ojeżdżajądo dzieci własnym samochodem. w mniejszych szkołach nie ma
naduŻrY,vania zastęPstw w celu zarobienia dodatkowych pieniędzy. Nie
ma powodu, żeby którąkolwiek z dyrekcji źle oceniać pod tym względem.
W szkole w Trzciannie odbyła się ostatnio kontrola, po której szkoła
otrzymała ocenę wyróżniającą. ocena ta jest miarodajna i świadczy ojakości realizow,anych zadań.

RadnY Grabowski - czy Panie Dyrektor szkół korzystaj ą z obniżonego
pensum.

Dyrektor GZDSO - tak, korzystają w Nowym Dworze tojest B/lB,
w Trzciannie s/LB, a w Strzybodze lo/2o. W przypadku obnizonego

*T To8ą PYĆ P94?Ę por.dry-i"{o*.. Pensum jest obn iżane po
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to, by dyrektor mógł realizować zadania kierownika szkoły. Godziny
ponadwymiarowe są sprawdzane z a:.kuszem organizacyjnym.

Wójt - jeśli r.a'uczyciel ma kwalifikacje, to w takiej sytuacji nie jest
zatrudniany nowy nauczyciel. Jeśli są dwie godziny, a nikt nie ma
kwalifikacji, to trzęba kogoś zatrudnić. W Nowym Dworze jest jedna
godzina ponadwymiarowa , a teszta to doraźne godziny.

Radny Grabowski - na jakim etapie jest proces sądowy w sprawie
nadgodzin? Czy on dalej trwa?

Wójt - trwa nadal.

Radny Grabowski - a od kiedy?
Wójt - chyba od trzech lat.

Radny Grabowski - czy liczy się wójt z przegrartą?
Wójt - rr'oże się tak zdarzyć, choć w pierwszej instancji sprawa

była wygrana.

Radny Grabowski - czyli była apelacja?
Wójt - tak.
Radny Grabowski - czy proponowano ugodę, bo będzie trzeba

płacić odsetki?
Wójt - była proponowana.

Radny Grabowski w Strzybodze jest zatrudniony sekrętatz szkoły.
Czy * szkołach podstawowych też? Czym to jest spowodowane.

Dyrektor GZDSO - w szkole są 3 eta§ obsługi, z czego 0,5 etatu
jest na sekretarza szkoły skierowanego przez TJrzędu Pracy, a pozostałe
2,5 etatu obsługę.

WÓjt - w Nowym Dworze są 3 etaty obsługi i do dyrektora naleĘ
Podzia} na stanowiska. W Trzciannie też są 3 osoby, z czego ta trzecia
osoba zajmuje się równiez boiskiem.

Przewodniczący przypomniał, że złożony zostal jeszcze jeden
wniosek przęz Pana Grabowskiego. Wniosek ten dotyczył gospodarowania
wodą.

przewodniczący odczytał odpowiedź na wniosek, a kopię
odpowiedzi przekazał członkom Komisji. Odpowie dż na wniosek stanowi
załqcznźk nr Sdo niniejszego protokołu.
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Wójt dodał, że w piśmie poruszono najistotniejsze zagadnienia,
które dotyczą wody. Nie ustosunkowano się do nielegalnego poboru wody
z uwagi na brak dowodów. W tym roku jest 27o/o straty. Straty
analizowano od 2O1O roku. Wahają się one od 23-30 %. Straty nie zależą
od warunków atmosferycznych. Można domniemywać, że ten nielegalny
Pobór stanowi niewielki odsetek strat. Planowana jest wymiana
wodomierzy w Trzciannie, Suliszewie i Prandotowie. W tych
miejscowoŚciach wodomierze montowane były w latach 1993- 1994 i od
tamtej pory te wodomięrze tam funkcjonują. Wymiana będzie wyglądała
w ten sposób, Żę kompleksowo zostaną one wymienione komisyjnie.
Będzie sprawdzona sieć za wodornierzem. Czy wszystko się w ten sposób
wyjaŚni to trudno powiedzieć, ale pomiar z pewnością będzie dużo
dokładniejszy. Wodomierze dwudziestoletnie też się zuźrywają. Na d,zien
dzisiejszy po rozmowach mamy sygnały, że coś się moze dziać. Czekamy
na sezon i wszystko sobie rweryfikujemy. Nie pisano w piśmie o
koniecznych inwestycjach.

Radny Grabowski - a to jest najbatdziej interesujące.
WÓjt - w przypadku takich samych kwotach finansowania jak w

ubiegłym roku to będziemy starali się połączyó Budy Trzcińskie i
strzybogę. Mieszkancy chcą się przyłączać. Taka spinka jest w
pierwszych Budach z tyłu za P. Kosmatką. Druga strona też jest
konieczna, bo trzeba od czasu do czasu płukać sieć.

Radny Pawlak - co było z ciśnieniem ostatnio na Strzybodze?
WÓjt - bYł Problem z zaworem na hydroforni. Ciśnieniomierz został

wYmieniony. Nie ma tu innego rozwiagartia. Stacja jest położona wysoko.
Więcej awarii jest na sieci plastikowej niż na azbestowej. Jeśli nie będzie
na Wymianę konkretnych pieniędzy, to będziemy wymieniać jak zajd,zie
taka konieczność. Projekt jest zrobiony jak była robiona kanaJizacja, żeby
nie było kolizji. Pewnie kiedyś doczeka się wymi*y. Studnia w Nowym
Kawęczynie jest z 1968 roku. Nic poważnego do tej pory się z nią nie
stało. Dlatego tak ważna jest teraz Trzcianna. Jeśli stacja pracuje na
jednym ujęciu, to przy duĘm rozbiorze i awarii może powstać poważny
problem, bo I 13 ludzi w gminie będzie pozbawiona wod,y. Najwięk"ry
Problem jest z monitoringiem całej sieci. Można porównywać zuĘcie w
poszczególnych Iatach. Samo spisywanie wodomierzy trwa ok. trzy
tygodnie.
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wójt dodał, że jeśli przed sesją będą wskaźniki, to będzie
informacja na sesji, a prace nad budzetem będą na kwietniowych
komisjach" Jeśli chodzi o pozwolenie na budowę skrzyżow,ania w
StrzYbodze, to Po zatwięrdzęniu planu podziału działek, będzie można
podzielić swoje działki przy skrzyżowaniu.

Przewodniczący zapytal cry sąjakieś pytania
informacji i czy taka informacja wystarczy Panu
oczekuje odpowie dzi na piśmie.

RadnY Grabowski odpowiedzial, że taka informacja wystarczy i nie
potrzebuje odpowiędzi na piśmie.

Ad. 5 Zakończenie obrad.
O godz. 1205 Przewodniczący Komisji wobec zrealizowania porządku

obrad, zamknął posiedzenie Komisji.

Na tym protokół zakończono.

protokołotlląłą:

do przedstawionych
Grabowskiemu czy

Sgluia Pijanka
, -fr,ul.'l Łi-<..-

Sekretąrz Gmźng

2 Jąrosłątll Pąullak

3 Agnźeszka Fźrmantg

5
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